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رییس مجلس با بیان اینکه لیست دستگاه های 
اعم از نهادهای عمومی غیر دولتی و صنفی که در 
زمینه تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار همراهی 
نکردند را در اختیار دارم، گفت: خواهشــم از وزیر 
اقتصاد و رئیس کمیسیون حهش تولید این است 

که موضوع را پیگیری کنند.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی دیروز 
مجلس و در جریان رسیدگی به گزارش کمیسیون ویژه جهش 
و رونق تولید و نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی درباره 
ارزیابی عملکرد دستگاههای اجرایی در اجرای ماده )۷( قانون 
اجرای سیاســتهای کلی اصل )۴۴( قانون اساسی با تاکید بر  
اینکه هنوز در آغاز راه تسهیل کسب و کار هستیم، اظهار کرد: 
قانون لازم برای این کار نوشته شده و چالش مهم امروز کشور 
ما تولید و اشتغال است؛ لذا توجه به این بحث مهم و اساسی 

اســت و زیبنده کشور ما نیست در حوزه کسب و کار رتبه سه 
رقمی ۱۲۷ را داشته باشیم.وی افزود: همه می دانیم در همین 
آغاز کار مشکلاتی وجود دارد و هنوز راه اندازی درگاه ملی اخذ 
مجوزها ثمری برای مردم نداشته است. ما به دنبال برداشتن همه 
امضاهای طلایی در حوزه اشتغال و فرایند اخذ مجوز کسب و 

کار و از بین بردن پیچیدگی های موجود در این مسیر هستیم.
رییس مجلس با بیان اینکه سرمایه گذارانی که می خواهند 
در حوزه فعالیتهای اقتصادی وارد شــوند با چالش های جدی 
مواجهند، خاطرنشان کرد: در ۲۰ روز گذشته سرمایه گذاری طی 
دو سال تمام مراحل را طی کرده و زمین به او داده شده و چند 
ده میلیارد سرمایه گذاری کرده و نیرو در آنجا کار می کند و به 
دنبال گشایش اعتبارات است اما یکمرتبه در این بین فردی پیدا 
شده  است و گفته که کار متوقف شود تا فلان موضوع را مجدداً 
بررسی نمایند. قالیباف با تاکید بر اینکه امروز ما در حوزه سرمایه 

گذاری و اقتصاد باید امنیت اقتصادی داشته باشیم، گفت: ما به 
دنبال آن هستیم که سهولت و شفافیت در مسیر صدور مجوزها 
اتفاق بیفتد. من از هیئت عالی نظارت در مجمع تشــخیص 
مصلحت خواهش می کنم که طرح تسهیل صدور کسب و 
کار که در سال ۱۴۰۰ تصویب شده است را هر چه زودتر مورد 
رسیدگی قرار دهند.وی با بیان اینکه لیست دستگاه ها اعم از 
نهادهای عمومی غیر دولتی و صنفی که در زمینه تسهیل صدور 
مجوزهای کسب و کار همراهی نکردند را در اختیار دارم، گفت: 
می خواســتم نام آنها را اعلام کنم اما الان از خواندن نام الان 
پرهیز می کنم ولی خواهشم از وزیر اقتصاد و رئیس کمیسیون 

حهش تولید این است که موضوع را پیگیری کنند.
رییس مجلس در پاسخ به اظهارات یکی از نمایندگان دریاره 
عدم اجرای قوانین گفت: اگر قانونی اجرا نشــده ما نمایندگان 
به عنوان مردم باید در روزهای سه شــنبه که روزهای نظارتی 

مجلس است موضوع را پیگیری کنیم. در زمینه موضوع تسهیل 
مجوزهای کسب و کار مجلس روز سه شنبه ۲۰ اردیبهشت 
مجدداً جلسه ای خواهیم داشت و از کمیسیون جهش تولید و 
وزارت اقتصاد می خواهم گزارشی را تهیه و ارایه دهند و در آن 
زمان درباره دستگاههایی که به قانون عمل نکرده باشند، حتما 
ماده۲۳۴ را در مجلس برای رسیدگی قضایی به موضوع دنبال 

خواهیم کرد.قالیباف در پایان با اشاره به نامگذاری سال ۱۴۰۱ از 
سوی مقام معظم رهبری به عنوان تولید دانش بنیان و اشتغال 
آفرین اظهار کرد: به لطف خدا طرح جهش تولید دانش بنیان 
در اواخر سال قبل در مجلس تصویب و تا چند روز آتی ایلاغ 
می شود؛ امیدوارم امسال سال پر خیر و برکتی برای اشتعال و 

تسهیل در کسب و کار باشد.

قالیباف:

به دنبال حذف امضاهای طلایی در فرایند 
اخذ  مجوز کسب و کار هستیم

در پی تجمعات مقابل سفارت ایران
کاردار افغانستان در تهران احضار شد

در پی برگزاری تجمع های اعتراض آمیز و انجام حرکت های خشونت آمیز 
مقابل ساختمان سفارت و کنسولگری ایران در افغانستان، کاردار این کشور 

در تهران احضار شد.
 به گزارش عصر ایران،  وزارت خارجه ایران  اعلام کرد: سیدرسول موسوی دیروز با احضار 
کاردار سفارت افغانستان در تهران، نسبت به حملات انجام شده به سفارت جمهوری اسلامی 
ایران در کابل و سرکنسولگری جمهوری اسلامی ایران در هرات به شدت اعتراض کرد.وی 
با یادآوری مسئولیت دولت ها در برقراری امنیت نمایندگی های دیپلماتیک خواستار برخورد 
قانونی با حمله کنندگان به نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران شد.مدیرکل آسیای جنوبی 
همچنین به اطلاع کاردار افغانستان رساند که تا اطلاع ثانوی بخش های کنسولی نمایندگی های 
جمهوری اسلامی ایران در افغانستان فعالیت های خود را متوقف کرده اند تا اطمینان لازم از 
طرف وزارت امور خارجه افغانستان در زمینه برقراری امنیت کامل نمایندگی های جمهوری 

اسلامی ایران، داده شود.

گرانی  کالاها مردم را عاصی کرده است
نماینده مردم مهریز در مجلس با بیان اینکه گرانی کالاها و عدم نظارت بر 
بازار مردم را با مشکل مواجه کرده است، از رئیس جمهور خواست تا مرد 

میدانی برای نظارت بر بازار انتخاب کند.
به گزارش ایلنا، محمدرضا صباغیان بافقی در جلسه دیروزمجلس در تذکر شفاهی خود خطاب 
به رئیس جمهور گفت: از تلاش های بی وقفه شــما تشکر می کنم اما با همه این تلاش ها، 

گرانی ها مردم را مستأصل کرده به نحوی که به آنها سخت می گذرد.
نماینده مردم مهریز و بافق و بهاباد و خاتم و ابرکوه در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: بدتر از 
گرانی هایی که مردم را عاصی کرده زجر آنها از بی نظارتی و هرج و مرج در قیمت ها است، یک 
جنس با مشخصه واحد در یک خیابان با قیمت متفاوتی فروخته می شود، آقای رئیس جمهور 
این امر ضمن گرانفروشی، توهین به شعور مردم است. کدام فریبکاری و توهین بزرگتر از این 

است که جنس ها خودسرانه توسط تولیدکنندگان ۵۰ درصد افزایش داشته باشد.
وی اضافه کرد: وقتی تولیدکنندگان اینگونه بر سر مردم کلاه می گذارند و بدتر از آن این است 
که با جرأت چنین کاری را انجام می دهند و دســتگاه های نظارتی  بازار را رها کرده و خواب 
هستند. آقای رئیس جمهور خواب هستید یا توانایی ندارید، این را به مردم اعلام کنید، مردم در 
شرایط سختی به سر می برند به نحوی که در جامعه خانواده هایی هستند که یک پرتقال و یک 
سیب خریداری می کنند در حالی که در همین جامعه افرادی حقوق های چند ده میلیونی دریافت 
می کنند. آقای رئیس جمهور کاری کنید و مرد میدانی برای نظارت انتخاب کنید.این نماینده 
مردم در مجلس یازدهم در تذکری به مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: در خصوص 
مصوبه خودرویی مجلس هم قانونگذاری کردید که خــلاف قانون بود و هم مردم را درک 

نکردید، بخشی از گرانی ها به همین مصوبه ای برمی گردد که برخلاف قانون تصویب کردید.

احضار امیرعبداللهیان به مجلس بابت سدسازی 
ترکیه و خیزش گرد و خاک

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس از دعوت وزیر امور خارجه به کمیسیون 
بابت خیزش گرد و غبارهای خبر داد و گفت: احداث »ســد ایلیسو« ترکیه 
خشک شــدن تالاب های موجود در کشورهای عراق، سوریه، هورالعظیم و 
نابودی حدود شش و نیم میلیون هکتار از اراضی این کشورها را به همراه دارد.
به گزارش ایسنا، محمد جواد عسکری در صفحه رسمی توییترش نوشت: »در گذشته به دلیل 
ضعف دیپلماسی اقتصادی، اقدامی پیرامون جلوگیری از سدسازی های کشور ترکیه بر روی 
رودخانه های دجله و فرات انجام نشده است. وزیر امور خارجه  را برای ارائه گزارش به کمیسیون 
دعوت کرده ایم. ترکیه باید قوانین موجود در زمینه حقابه رودخانه ها را رعایت و حجم آب مورد 
نیاز مصارف پایین دست را رهاسازی کند. احداث»سد ایلیسو« خشک شدن تالاب های موجود 
در کشورهای عراق، سوریه، هورالعظیم و نابودی حدود شش و نیم میلیون هکتار از اراضی این 

کشورها و نیز افزایش بحران زیست محیطی ریز گردها در کشور ما را به همراه دارد.«

 باید جلوی مافیا و دلالان اقتصادی
 و انحصار گرفته شود

نماینده مردم گنبد کاووس در مجلس گفت: دولت و مسئولان باید جلوی 
انحصار خودرو و واردات تجهیزات پزشکی و تولیدات دامی را بگیرند.

به گزارش مهر، امان قلیچ شادمهر در جلسه دیروز مجلس شورای اسلامی در تذکری، گفت: 
کاسه صبر اقتصادی مردم لبریز شده است، چرا که امروز آن ها در حال تحمل فشار حداکثری در 
زمینه معیشت هستند و باری که طی سال های قبل بر آن ها تحمیل شده، به حدی سنگین و 

طاقت فرسا شده که حتی با افزودن پر کاهی به شکستن کمر مردم منجر خواهد شد.
نماینده مردم گنبد کاووس در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: پیمانه صبر مردم پر است، از 
این رو نه جایی برای افزایش مالیات و نه تابی برای تحمل عوارض بیشتر یا اتخاذ تصمیمات 

اقتصادی سنگین تر و یا دستکاری در قیمت حامل های انرژی وجود دارد.
وی تصریح کرد: جهاد امروز سخت تر از جهاد دیروز در جبهه های جنوب غرب است، چرا که 
جهاد دیروز با تیر و ترکش بود، اما تیر و ترکش های جهاد امروز نامرئی است. تاوان جهاد دیروز 
شهادت و ایثار بود، اما تاوان جهاد امروز مبارزه با اختاپوس های اژدهای هزار سر فساد و مبارزه 

با رانت و رانت خواری است. لازم است جلوی مافیا و دلالان اقتصادی و انحصار گرفته شود.
شــادمهر گفت: دولت و مسئولان باید جلوی انحصار خودرو و واردات تجهیزات پزشکی و 
تولیدات دامی را بگیرند و باید به فکر بهبود اشتغال باشند، مسئولان باید در جهت کارآفرینی، 

توانمندسازی، تولید اشتغال و سیاست های تولید ملی اقدام کنند.

 برخی بسته های  اینترنتی
 تا ۶۰ درصد افزایش قیمت داشته است

نماینده مردم اقلید در مجلس گفت: موضــوع قاچاق آراد و صادرات ماکارونی به 
کشورهای همسایه با توجه به خشکسالی های اخیر می تواند یک تهدید جدی 

محسوب شود.
به گزارش ایلنا، مسلم صالحی در نشســت دیروز مجلس شورای در تذکری خطاب به وزیر جهاد 
کشاورزی گفت: حدود ۲ ماه پیش طی نامه ای به ۱۰ مسئله حوزه کشاورزی اشاره کرده و آن را برای 

وی ارسال کردم، اما تاکنون جوابی از جانب دفتر وزیر دریافت نکرده ام.
نماینده مردم اقلید در مجلس تصریح کرد: متاسفانه طی یک ماه اخیر شاهد افزایش قیمت سرسام 
آور محصولات کشاورزی هستیم، به گونه ای که قیمت برخی اقلام به ۲۵ تا ۳۰ هزار تومان رسیده، 
امیدواریم وزرای جهاد کشاورزی و صمت کنترلی بر بازار داشته باشند.وی ادامه داد: کمبود نهاده های 
دامی باعث کشتار دام های مولد شده، وزیر جهاد کشاورزی قول داده بود که مشکل تامین نهاده های 
دامی را برطرف کند، با توجه به حذف ارز ترجیحی می طلبد تا به این حوزه ورود جدی شود. موضوع 
قاچاق آراد و صادرات ماکارونی به کشورهای همسایه با توجه به خشکسالی های اخیر می تواند یک 
تهدید جدی محسوب شود.صالحی در تذکری خطاب به وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: برخی 
بسته های اینترنتی تا ۶۰ درصد افزایش قیمت داشته، این افرایش قیمت با کدام منطق مطابقت دارد، آیا 
سایت جدید و خدمات بهتری ارائه کرده اید و یا کمیت و کیفیت شما تغییر کرده است؟این نماینده مردم 
در مجلس یازدهم در تذکری خطاب به وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: قول داده بودید 
که اگر ارز ترجیحی حذف شود، بر روی قیمت دارو، تاثیری نگذارد، اما در حال حاضر شاهد افزایش قیمت 
هستیم. وی در تذکر دیگری خطاب به وزیر ورزش و جوانان گفت: پروژه های نیمه تمام در شهرستانها  

و بی عدالتی در ادارات بیداد می کند، امیدواریم قبل از طرح سوال این مشکلات را برطرف کنید.

هنوز کرونا تمام نشده مدارس بازگشایی شده است
نماینده مردم شیراز در مجلس گفت: هنوز کرونا تمام نشده مدارس بازگشایی شده 

است و والدین نگران هستند.
به گزارش مهر، علیرضا پاک فطرت نماینده مردم شیراز در مجلس ظهر دیروز در نشست مجلس طی 
تذکری خطاب به وزیر کشور گفت: تذکر من مبنی بر عدم نظارت بر مرزهای کشور است. چرا باید اتباع 
کشورهای دیگر به راحتی از مرزهای ما عبور کرده و وارد کشور شوند و حتی خود را به راحتی به پایتخت 
برسانند.وی تصریح کرد: به نظر می رسد وزیر کشور باید در سه ماهه آینده این موضوع را ساماندهی کرده 
و اجازه داده نشود حتی یک فرد خارجی بدون مجوز وارد کشور شود.پاک فطرت ادامه داد: تذکر بعدی 
من خطاب به وزیر صنعت، معدن و تجارت در زمینه اقلام خوراکی مورد نیاز مردم است که قیمت آنها 
هر هفته تغییر می کند و هر هفته که برای خرید به بازار می رویم با تغییر قیمت ها مواجه می شویم. این 
نشان می دهد دولت نظارتی روی بازار ندارد.نماینده مردم شیراز در مجلس خطاب به وزیر بهداشت گفت: 
وزارت بهداشت باید نظارت بیشتر و بهتری بر اقلام خوراکی داشته باشد چرا که آمار انواع سرطان ها در 
کشور ما بالا رفته و دلیل آن نیز مصرف بیش از پیش مواد اولیه ناسالم در تولید خوراکی هاست.پاک 
فطرت همچنین خطاب به وزیر نیرو درباره خشکسالی بیان کرد: وزارت نیرو باید برنامه ریزی دقیقی 
برای تابستان داشته باشد تا با قطعی آب و برق به ویژه در استان های جنوبی کشور مواجه نشویم در غیر 
این صورت حتماً در فصل گرما به مشکل برخواهیم خورد.وی همچنین خطاب به رئیس جمهور و رئیس 
سازمان بهزیستی و دیگر مسئولان حوزه بانوان بی سرپرست و بدسرپرست خاطرنشان کرد: انتظار داریم 
مجموعه دولت در این زمینه برنامه ریزی بهتری داشته باشد. چرا که مشکلات بانوان روز به روز بیشتر 

شده و هیچ کسی هم در این زمینه پاسخگو نیست.
پاک فطرت خطاب به وزیر آموزش و پرورش گفت: هنوز کرونا تمام نشده مدارس بازگشایی شده 
است و والدین نگران هستند.وی درباره لغو حضور اجباری در مدارس خواستار رسیدگی از سوی وزیر 

آموزش و پرورش شد.

اخبار کوتاه 

یک عضو هیات رییسه مجلس گفت: گرانی گوشت و افزایش 
قیمت خودرو، فولاد و سیمان مشکلات جدی را به وجود آورده که 

می طلبد وزرا حرکت بیشتری انجام داده و مراقب باشند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام علیرضا سلیمی در جلسه  دیروز مجلس در 
تذکری شفاهی با بیان اینکه انتشار لیست ابربدهکاران بانکی کار درستی بود، 
گفت: سوال اصلی این است کدام امضای طلایی موجب شد آنها از بانک ها وام 
بگیرند و این آقایان در ستاد چه کسی رژه می رفتند؟ ای کاش اطلاعات تکمیلی 

نیز به زودی اعلام شود. 
حجت الاسلام علیرضا سلیمی عضو هیات رییســه مجلس ادامه داد: باید 
دولت در جهت حذف شرکت های واسطه هرچه سریعتر لایحه تعیین تکلیف 
 این نیروها را به مجلس ارائه دهد چون ظلم مضاعفی به نیروهای شرکتی وارد 

می کند.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی نماینده مجلس در تذکر دیگری گفت: یک روز 
قیمت تولیدکننده و یک روز قیمت مصرف کننده روی کالاها درج می شود که این 

موضوع هم فروشندگان و هم مردم را سرگردان کرده است، از سوی دیگر گرانی 
گوشت و افزایش قیمت خودرو، فولاد و سیمان مشکلات جدی را به وجود آورده 
که می طلبد وزرا حرکت بیشتری انجام داده و مراقب باشند. تا کی می خواهند 

دست روی دست گذاشته و افزایش قیمت ها را تماشا کنند.

دبیر انجمن سنگ آهن ایران با اشاره به تعیین 
عــوارض ۲۲ درصدی بر صادرات ســنگ آهن 
گفت: دقیقا زمانی که ما در مقطع افزایش تولید 
و افزایش صادرات هستیم این تصمیم های خود 

تحریمی در داخل کشور به کار گرفته می شود.
به گزارش تسنیم، اخیرا وزارت صمت تعرفه های مربوط به 
مواد معدنی و کالاهای صنایع معدنی صادراتی را جهت اخذ 
عوارض در سال جاری اعلام کرده است. براساس این جدول 
سنگ آهن مشمول عوارض صادرات ۲۲درصدی شده است.
سعید عسگرزاده دبیر انجمن سنگ آهن ایران در همین ارتباط 
به خبرنگار تسنیم می گوید: این تصمیم عجیب ترین کار 
دولت است و به نوعی ضد تولید به شمار می آید.وی با اعلام 
اینکه در شرایط جنگ اوکراین و روسیه ما توانستیم بازارهای 
جدید صادراتی را بدست بیاوریم، افزود: امروز بهترین فرصت 
برای ارزآوری است اما نمی دانیم چرا دولت تصمیمات غلط 
گذشــته را مدام تکرار می کند.دبیر انجمن سنگ آهن ایران 
اضافه کرد: دقیقا زمانی که ما در مقطع افزایش تولید و افزایش 
صادرات هســتیم این تصمیم های خود تحریمی در داخل 

کشور به کار گرفته می شود.
وی به تأثیر افزایش عوارض صادراتی سنگ آهن در بازار 
داخلی اشاره کرد و گفت: این عوارض به صورت پلکانی است 
به نحوی که هر میزان اختلاف قیمت داخلی و صادراتی باشد 
تعرفه ها نیز تعیین خواهد شد، در این شرایط به طبع افزایش 
قیمت داخلی به صورت کاذب انجام می شود تا اختلاف آنها 

نسبت به قیمت های صادراتی افزایش نیابد.
عسگرزاده با تأکید بر اینکه تصمیم وزارت صنعت در افزایش 
عوارض صادراتی با قانون بهبود فضای کسب و کار و قانون 
رفع موانع تولید هماهنگ نیســت، افزود: البته مصوبه ستاد 
تنظیم بازار در تضاد و تناقض آشکار با احکام دائمی برنامه های 

توسعه نیز است.
وی اضافه کرد: مسیر قانونی وضع عوارض را بر اساس ماده 
۳۷ رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور را 
جهت تصویب طی نکرده و در تضاد کامل با مقررات جاری 

است. هرچند قانون مذکور موخر بر قانون احکام دائمی است و 
قاعدتا اصل وضع عوارض محل اشکال است.

به گفته دبیر انجمن سنگ آهن ایران ،  این بخشنامه حتی 
درصورت درســتی قابل اجرا نیست. مثلا کارخانه کالایی را 
فروخته که موعد تحویل آن دو ماه دیگر است. مقایسه با این 

مبنا چگونه خواهد بود.  زمان فروش یا زمان تحویل؟  
وی اضافه کرد: فردا جلســه ای با اعضای انجمن برگزار 
خواهیم کرد و  ایــن موضوع را به صورت جدی مورد بحث 

قرار خواهیم گذاشت.
مهرداد اکبریان رئیس انجمن ســنگ آهــن ایران نیز در 
همین ارتباط گفته بود:  در حال حاضر بیشــتر سنگ آهن 
بهره برداری شده مصرف داخلی دارد. کمتر از یک میلیون تن از 
نوع غیرفلزی کم عیار هم به کارخانه های سیمان عراق می رود 

که اصلا در آمار نمی گنجد.
وی افزود: محدودشدن صادرات ارتباط چندانی به تحریم های 
خارجی ندارد. دولت سابق به شکل پلکانی صادرات را سخت  و 
در آخرین قدم هم صادرات را ممنوع کرد. اکنون هزینه حمل  
و نقل و عوارض آنچنان بالا رفته که صادرات ســنگ آهن 

صرفه اقتصادی ندارد.
وی تصریح کرد: حتی اگر خریدار خارجی هم برای سنگ 
آهن پیدا شــود، باز هم فعالان ایــن حوزه حاضر به فروش 
نمی شوند. این در حالی اســت در دهه 8۰ سالانه حدود ۲۴ 

میلیون تن صادرات صورت می گرفت.

شــهریاری رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: 
متأسفانه از بهمن ماه سال گذشته تا دیروز که ما جلسه داشتیم 
اصلا بانک مرکزی ارزی را در بخش دارو تخصیص نداده است.

حسینعلی شهریاری در گفتگو با »بازار« ، با اشاره به راهکارهای جبران حذف 

ارز ترجیحی در کشور گفت: بنده امیدوار به مدیریت صحیح دولت در زمینه حذف 
ارز ترجیحی نیستم.وی تاکید کرد: به همین دلیل بنده از ابتدا مخالف حذف ارز 
ترجیحی در زمینه دارو بودم و در این زمینه به سه قوه نامه مبسوطی را نوشتم 
و ریز مشکلاتی که می تواند در جریان این رویکرد حادث شود را شرح دادم، اما 
متاسفانه مسئولین به این مسئله گوش ندادند. رئیس کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: در حال حاضر ما معتقدیم که مسئولین 
نمی توانند این موضوع را به درستی مدیریت کنند و حتماً در این بخش - بخش 

دارو - مشکلاتی ایجاد خواهد شد و حتماً دارو مشکلاتی پیدا خواهد کرد.
شهریاری تأکید کرد: متأسفانه از بهمن ماه سال گذشته تا دیروز که ما جلسه 

داشتیم اصلا بانک مرکزی ارزی را در بخش دارو تخصیص نداده است.
وی اظهار داشت: ما در حال حاضر مقصر اصلی در این زمینه را بانک مرکزی 
و سازمان برنامه و بودجه می دانیم چرا که سازمان برنامه بودجه باید مابه التفاوت 
پولی ارز را پیش بینی می کرد و بانک مرکزی هم آن ارز را تخصیص می داد که 

متاسفانه هیچ کدام از این دستگاه ها در این رابطه اقدامی انجام نداده اند.

نماینده پیشین مجلس گفت: آقای رئیسی روز به 
روز به واقعیت ها بیشتر آشنا می شود. قبلا بیرون گود 
بوده و حالا داخل گود است و امروز متوجه می شود کار 
اجرایی در کشور ما سختی خاص خودش را دارد و آن 
شعارهایی که اول انتخابات داد تا حدی خریدار دارد و 
بعد از آن خریدار ندارد و باید آستین بالا زد و کار کرد.

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این 
سوال که نمایندگان مجلس از عملکرد دولت ناراضی هستند و از 
این وضعیت انتقاد می کنند. علیرغم آنکه قبل از انتخابات از ابراهیم 
رئیســی برای حضور در انتخابات دعوت کردند، دلیل این انتقاد 
چیست، گفت: مجلس در همکاری با دولت آنقدر افراط کرد که 
در نهایت از آن طرف بام افتاد. این حمایت صددرصدی بدون قید 
و شرط و کت بسته باعث تضعیف مجلس شد و الان تمام موارد 
اتهامی به سمت مجلس است و مردم مجلس را زیر سؤال می برند.

وی افزود: مجلس برای اینکه از غافله عقب نماند از الان شروع 
به گرد و خاک کردن، اعتراض و شــلوغ کردن کرده اســت. اما 
ســؤال مردم از نمایندگان به قوت خود باقی است. مردم به این 
افراد می گویند شما به آنها رأی دادید، شما به وزیری رأی دادید 
که ســابقه اداره یک کلاس را نداشت، معلوم است اگر او بیاید، 
نمی تواند یک وزارتخانه را اداره کند. شما به فردی رأی دادید که 
اصلًا کارمند دولت نبوده، مدارک تحصیلی  اش هنوز دچار ابهام 
است و الی ماشاءالله. قابل پیش بینی است، وقتی شما فردی را وزیر 
کنید که سابقه مدیریت نداشته حالا می تواند راهبر آن وزارتخانه 
باشد؟!نماینده سابق مجلس عنوان کرد: در درجه اول، نمایندگان 
مجلس افراط شدید کردند. ۲۲۰ نفر به آقای رئیسی نامه نوشتند 
که بیا. شخص آقای رئیسی هم می خواست بیاید. حالا چه شما 
می نوشتید، چه نمی نوشتید. شما نماینده مجلس هستید یعنی 
شخصیت مستقل حقوقی ندارید که هرکاری بخواهید انجام دهید. 
شما باید از جامعه هدفتان اجازه می گرفتید. بعد از آن هم چشم 
بسته به همه وزرا رای دادید که اصلا خوب نبود و حالا مردم دارند 
هزینه کابینه ضعیف را پرداخت می کنند. وی افزود: امروز هم که 
مردم از آن  ها انتقاد می کنند، برای فرافکنی به دولت می تازند. امروز 
مجلس باید به دولت کمک کند. اگر امروز بیاید خط خود را از دولت 

جدا کند، بدترین خطا برای کشور است. امروز که می بینند جامعه 
ملتهب، ناراضی و عصبانی است، مجلس می خواهد خودش را از 
این مشکلات مبرا کرده و می گویند کی بود کی بود؟ ما نبودیم. 
این حرف ها فرار به جلو بوده و مردم این حرف ها را از نمایندگان 
نمی پذیرند.ایمن آبادی در پاسخ به این سوال که آیا در آینده شاهد 
جدال میان دولت و مجلس خواهیم بود، گفت: فکر می کنم تنش 
بین دولت و مجلس در سال آتی افزایش پیدا کند. به این دلیل 
که دولت تا به اینجای کار تقریبا کارنامه موفقی نداشــته و این 
موضوع باعث می شود که مردم ناراضی باشند و نمایندگان هم که 
می خواهند از مردم رای بگیرند، سال آخر نماینده مردمی می شوند 
و از این به بعد در بغل مردم می افتند. این نماینده پیشین در پاسخ 
به این سوال که برخی گفتند با یکدست شدن دولت و مجلس 
کارهای اجرایی بهتر و سریع تر به جریان می افتد اما امروز شعارهای 
دولت هم عملیاتی نشده است، اشکال کار در کجاست و راهکار 
حل این مشکلات را در کجا می بینید، گفت: افراط! »یکدستی« 
به معنای این بود که تنش های بی جهت، چالش های غیرضروری، 
کینه توزی و ... نباشد. مانند دو سال آخر آقای روحانی که اگر آقای 
روحانی در بهشت را باز می کرد، می گفتند نه در جهنم است. وی 
افزود: مجلس در موضوع بودجه، رای اعتماد به وزرا و داستان های 
دیگر خیلی کوتاهی کرد و هزینه این کوتاهی را مردم پرداخت 
کردند. یکدستی به این معنا است که تنش، درگیری، دعوا و چوب 
لای چرخ گذاشتن نباشد. اما نه اینکه کسی وظیفه خود را انجام 
ندهد. هرکسی باید وظیفه قانونی و حرفه ای خود را بدون حب و 

بغض انجام دهد. یکدســتی خوب است اما اگر ماموریت اصلی، 
کشور و مردم را رها کنیم، اصلا برای چه مجلس تشکیل شده؟ 
خب مجلس را تعطیل کنند دیگر!.جعفرزاده  ایمن آبادی تصریح 
کرد: اگر قرار بــود همه رای بیاورند و همه مملکت گل و بلبل 
باشد و دولت هرکاری دلش بخواهد انجام دهد، پس مجلس برای 
چیست؟ مجلس باید یک جایی جلوی آن را بگیرد و بگوید این به 
صلاح نیست. مردم امروز کاملا توجیه هستند که این صحبت ها 
ظاهر پوپولیستی دارد و در پشت پرده می روند کار دیگری انجام 
می دهند و رای کیلویی می دهند. رای خود را در اختیار بعضی از 
تندروهای پایداری قرار می دهند و بعد می خواهند چهار حرف بین 
مردم هم بزنند. وی در پاسخ به این سوال که آیا مجلس وزیری از 
دولت را استیضاح یا دولت را مجبور به تغییر کابینه می کند یا خیر، 
گفت: دولت باید خودش آســتین بالا بزند. آقای رئیسی شعاری 
داشت مبنی بر اینکه »من تعارف ندارم«. واقعا کابینه ضعیف است. 
دیگر چقدر می خواهد مردم را هزینه کند تا به او ثابت شود. سازمان 
برنامه و بودجه رها شده است. بدنه کارشناسی تعطیل است. وزرای 
اقتصاد و تعاون تمام پرسنل خود را بلاک کردند. آنقدر کارمندان 
رفتند مطلب نوشتند این افراد رفتند همه را بلاک کردند. نماینده 
پیشین مجلس افزود: باید مقداری به آقای رئیسی حق بدهیم. 
آقای رئیسی عضو حزب و گروه نبوده و در قوه قضائیه مشغول 
بوده است. نهایتا آقای رئیسی چهل قاضی خوب می شناسد. او با 
صنعت، بانک، بازار، کشاورزی، هتل دارها و ... هیچ ارتباطی نداشته 
است. این موضوع باعث شد وقتی آمد از هر طرف به او نیروهای 
بی کیفیت، بی سواد و بعضا مسئله دار تحمیل کردند که امیدوارم 
اگر آقای رئیســی اقدامی انجام نداد، خود مجلس این حرکت را 
انجام دهد. وی گفت: کماکان همــه وظیفه داریم که به آقای 
رئیسی کمک کنیم. آقای رئیسی روز به روز به واقعیت ها بیشتر 
آشنا می شود. قبلا بیرون گود بوده و حالا داخل گود است و امروز 
متوجه می شود کار اجرایی در کشور ما سختی خاص خودش را 
دارد و آن شــعارهایی که اول انتخابات داد تا حدی خریدار دارد و 
بعد از آن خریدار ندارد و باید آســتین بالا زد و کار کرد. در نهایت 
مجلس خطا و افراط کرد و وظیفه خود را انجام نداد و هزینه روی 
دست مردم گذاشته است و حالا مجلس باید به دولت کمک کند. 

عضو هیات رییسه مجلس؛

واکنش انجمن سنگ آهن به تصمیم صمت: 

رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس مطرح کرد:

جعفرزاده ایمن آبادی:

وزرا تا چه زمانی می خواهند افزایش قیمت ها را تماشا کنند؟

دولت از تصمیمات خودتحریمی پرهیز کند

هشدار درباره حذف ارز ترجیحی دارو 

مجلس آنقدر در حمایت از دولت افراط کرد تا از آن طرف بام افتاد

ناصر امانی، عضو شورای شهر تهران در گفت و 
گو با »انتخاب« در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه 
آیا قرار است برای اجرای این طرح، حصار کشی 
یا دیوار کشــی هم صورت گیــرد، گفت: »من تا 
کنون از این پارک هــا بازدید نکرده ام ولی ظاهرا 
قصدشان این بوده که دید نداشته باشد. به هر حال 
خانم هایی که به این مجموعه ها می روند، می خواهند 
لباس های خود را در بیاورند و ورزش کنند طبیعتا 
باید از دید نامحرم دور باشند. یک بخشی از پارک 
را می خواهند به مادرانی اختصاص دهند که با فرزند 

و بدون همسرشان به پارک می آیند.«
یک عضو شورای شــهر تهران در پاسخ به پرسشی مبنی 

بر اینکه آیا قرار اســت برای اجرای این طرح، حصار کشی یا 
دیوار کشی هم صورت گیرد، گفت: »من تا کنون از این پارک ها 
بازدید نکرده ام ولی ظاهرا قصدشــان این بوده که دید نداشته 
باشــد. به هر حال خانم هایی که به این مجموعه ها می روند، 
می خواهند لباس های خود را در بیاورند و ورزش کنند طبیعتا 
باید از دید نامحرم دور باشند. یک بخشی از پارک را می خواهند 
به مادرانی اختصاص دهند که با فرزند و بدون همسرشان به 
پارک می آیند.« ناصر امانی،  درباره طرح اختصاص فضای مادر 
و کودک در برخی از پارک هــای تهران، گفت: »طرحی که 
شــهرداری دارد اجرا می کند یکی از ایده هایی است که آقای 
زاکانی از ابتدای حضورشان در شهرداری مطرح کرده بودند. نظر 
ایشان این است که برخی از خانم ها که با بچه های کوچک شان 

به پارک ها می آیند، باید امکان داشته باشند که راحت تر بتوانند 
با بچه های شان بازی و به طور کلی حرکتی کنند که در فضای 
عمومی پارک برای شــان امکان پذیر نیست. لذا نظرشان این 
است که در هر محله ای از شهر تهران، بخشی از فضای یکی 
از پارک ها را به شــکلی تغییر کاربری دهند که نیاز مادران و 

کودکانی که به پارک می آیند را برآورده کنند.«
وی ادامه داد: »آنچه آقای زاکانی مطرح کردند و ما از ایشان 
شنیده ایم، همین است. البته گویا نزدیک به ۲۰ و خرده ای از 
آن ها را در برخی از مناطق اجرا کرده اند. من موفق نشــده ام 
که این پارک ها را ببینم که به چه شکلی است ولی واقعا طرح 
زنانه و مردانه کردن پارک ها به هیچ عنوان مطرح نیست. نه 
شــهرداری این موضوع را مطرح کرده است و نه ما به عنوان 

اعضای شــورای شهر این را می پذیریم که پارک های تهران 
حالت جنسیتی بگیرد و تفکیک شود.«

امانی تاکید کرد: »انگیزه، انگیزه خوبی ست و به باور من برخی 
افراد در این زمینه اظهار نظرات تند و افراطی می کنند. هدف 
این بوده که در هر محله ای بخشی از یک پارک  به مادرانی که 
می خواهند با بچه های خود راحت تر باشند، اختصاص پیدا کند.«
این عضو شورای شهر در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه آیا 
قرار است برای اجرای این طرح، حصار کشی یا دیوار کشی هم 
صورت گیرد، گفت: »من تا کنون از این پارک ها بازدید نکرده ام 
ولی ظاهرا قصدشان این بوده که دید نداشته باشد. به هر حال 
خانم هایی که به این مجموعه ها می روند، می خواهند لباس های 
خود را در بیاورند و ورزش کنند طبیعتا باید از دید نامحرم دور 

باشند. اما اینکه قرار است دیوار یا حصاری کشیده شود را چون 
هنوز ندیده ام، نمی دانم ولی اختصاصی مادر و کودک اســت. 
یعنی یک بخشی از پارک را می خواهند به مادرانی اختصاص 

دهند که با فرزند و بدون همسرشان به پارک می آیند.«
امانی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا این طرح به معنای 
جدا کردن دیگر اعضای خانواده یا محرومیت شمار دیگری از 
شهروندان نیست، بیان کرد: »بقیه فضای پارک در اختیار عموم 
است. قرار نیست کل پارک را اختصاص به مادران و کودکان 
دهند و بقیه را محروم کنند. ممکن است در اجرا مشکلی پیش 
آمده باشد و من هم چون تاکنون ندیده ام، نمی توانم قضاوتی 
کنم اما به هیچ عنوان قرار نیست پارک حالت جنسیتی پیدا کند. 

اگر در اجرا مشکلی پیش بیاید حتما تذکر خواهیم داد.«

غلامرضــا نوری قزلچــه می گویــد: ابتدا اصلا 
نمایندگان از طرح صیانت اطلاعی نداشتند و حتی 
حاضر به دفاع از آنهم نبودند، اما برخی از بیرون از 
مجلس آمدند و گفتند ما این را طراحی کرده ایم! 
مردم مطمئن باشــند در مقابل چنین طرح هایی 

ایستادگی خواهیم کرد.
به گزارش اقتصاد۲۴،بعد از کش و قوس های فراوان، بالاخره 
طرح صیانت از فضای مجازی، از کمیسیون مشترک خارج و 
برای رسیدگی و بررســی به صحن علنی ارجاع داده شد اما 
همچنان این نگرانی وجود دارد که در صحن هم رای بیاورد؛ 
چه اینکه روز گذشته در جلسه غیرعلنی مجلس به رای گذاشته 
شد و ۱۲۰ نماینده مجلس با بازگشت این طرح به صحن علنی 
موافقت کردند. روزنامه اعتماد در گزارشی نوشت: »اگر این رای 
نمایندگان مبنا قرار بگیرد، بررسی و تصویب این طرح در جلسه 
علنی مجلس انجام خواهد شــد و مردم این امکان را خواهند 

داشت تا از نقطه نظرات موافقان و مخالف طرح مطلع شوند.
علاوه بر مخالفت افکار عمومی با اصل این طرح، یکی دیگر از 
مخالفت ها این بود که برخی نمایندگان حامی این طرح با استناد 
به اصل ۱8۵، بررسی این طرح را به کمیسیون مشترک واگذار 
کردند و بر این اساس رای اعضای کمیسیون مبنای تصویب 
طرح قرار گرفت و نه رای همه نمایندگان مجلس.« غلامرضا 
نوری قزلجه درباره آخرین وضعیت طرح صیانت توضیح داده 

است.
نوری قزلجه نماینده بستان آباد آذربایجان شرقی می گوید: 
با توجه به اتفاقاتی که در کمیســیون افتاد و کار های خلاف 
و غیرقانونی رخ داد، مجلس تصمیم گرفت طرح صیانت را از 
کمیسیون مشترک بگیرد و وارد صحن علنی کند. موافقان و 
مخالفان این موضوع در صحن صحبت کردند تا اختیاری که به 
کمیسیون مشترک برای طرح صیانت داده بودند را پس بگیرند 
و به صورت یک طرح عادی بررســی شود و همه نمایندگان 

بتوانند نظراتشان را در این باره بگویند. ولی به شخصه اعتقادم 
این است که اکنون فرصت خیلی خوبی ایجاد شده است تا اگر 
دولــت که نکته ای در این خصوص دارد، به صورت لایحه به 
این موضو ورود کند. البته نه با این نکاتی که این طرح داشت، 
بلکه با دید بهتر و بازتر، به نحوی که به نفع مردم باشد و برای 

مردم و کاربران مشکلاتی را ایجاد نکنند.
نوری قزلجه نماینده بستان آباد آذربایجان شرقی ادامه داد: 
وقتی قرار شــد طرح به صحن بیاید و همانند ســایر طرح ها 
بررسی شود، اعضای کمیسیون مشترک مخالفت زیادی داشتند 
و می گفتند ما به صورت تخصصی در حال بررسی این طرح 
هستیم. کسانی که موافق برگشت طرح به صحن بودند هم 
معتقد بودند که کمیسیون تخصص و علم کافی برای بررسی 
این موضوع ندارند. اعضای کمیسیون می گفتند این طرح بیش 
از ۶۰ مــاده دارد، ولی زمانی که آن را روی کارتابل دیدیم، ۲۰ 
ماده بیشتر نبود لذا با همه این اوضاع، تصمیم بر برگشت به 

صحن علنی بود.
نــوری با بیان اینکه نکات پر ایراد که باعث نگرانی مردم از 
این طرح شــده بود، حذف شده است، گفت: با این شرایطی 
که طرح صیانت دارد، بعید می دانم که بخواهد این طرح رای 
بیاورد. ولی اگر اصلاح شود و مواردی که به ضرر مردم است و 
برای جامعه مشکل ساز می شود، حذف شود، امکان رای آوری 
آن وجود دارد. اما از نظر بازه زمانی بعید است که دیگر این طرح 
به زمان بررسی برسد، چون همانند یک طرح عادی قرار است 
بررسی شود و در صف طویل و شلوغ طرح ها قرار دارد و بعید 

است به این زودی ها نوبت به این طرح برسد.
این نماینده مجلس می گوید اکثر نمایندگان مجلس با طرح 
فعلی صیانت مخالف هستند و زمانی موافق طرح می شوند که 
اصلاحات در آن صورت بگیرد. در شرایط فعلی که مشکلات 
زیاد معیشتی و اقتصادی داریم، متاسفانه زمان و انرژی زیادی 
برای این طرح هدر شد، ولی خب خداراشکر حل شد و اکنون 

نمایندگان موافق طرح صیانت امیدوارم به دنبال حل مسائل و 
مشکلات اصلی کشور بروند. اگر هم قرار است برای فضای 
مجازی قانون بنویسند، یک قانون جامع و بدون ایراد و مشکل 
بنویسند. قانون های سفارشــی از بیرون مجلس دچار چنین 
سرنوشت هایی می شود. پشت پرده این طرح ها نشان داده اند 
که چه کسانی هســتند. در ابتدا اصلا نمایندگان از این طرح 
اطلاعی نداشــتند و حتی حاضر به دفاع از آنهم نبودند که در 
آن موقع برخی از بیــرون از مجلس آمدند و گفتند ما این را 

طراحی کرده ایم.
غلامرضا نــوری قزلچه ادامه داد: اگر جلــوی این طرح را 
نمی گرفتیم تبدیل به قانون می شــد و برای مردم و کشــور 
مشکلات متعددی را ایجاد می کرد. با آمدن این طرح به صحن، 
همین روز ها صدای حرص و جوش و اعتراض همین موافقان و 
طراحان اصلی این طرح هم درخواهد آمد. مردم مطمئن باشند 

در مقابل چنین طرح هایی ایستادگی خواهیم کرد.

تایید زنانه، مردانه شدن پارک ها در تهران

طرح صیانت، یک سفارش بیرون از مجلس بود

امانی عضو شورای شهر: طرح زاکانی است؛


